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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly
VI. Saziv

Jesenska sesija

Komisija za evropske integracije
Sednica br. 24.
Priština, 19.09.2018 u 11:00 časova
Zgrada Skupštine, sala N-302

ZAPISNIK

Na sednici su učestvovali: Blerta Deliu-Kodra, Armend Zemaj, Fikrim Damka, Ismail
Kurteshi, Fatmire Kollçaku, Visar Ymeri, Ilir Deda i Milaim Zeka.

Odsutni: Zenun Pajaziti, Adem Hoxha i Donika Kadaj – Bujupi.

Iz osoblja za podršku Komisije: Adelina Demolli i Safet Beqiri.

Drugi učesnici: predstavnici GIZ-a, OEBS-a, NDI-a, KDI-a, Kancelarija EU-a i medije.

Sednici je predsedavala: Blerta Deliu Kodra, predsednica Komisije.

Dnevni red

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 23.07.2018;
3. Usvajanje Izveštaja o radu Komisije, za prolećnu sesiju 2018;
4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-043 o slobodi udruživanja o nevladinim

organizacijama, sa amandmanima Funkcionalne Komisije u pogledu
usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;

5. Razno.

1. Usvajanje dnevnog reda;

Dnevni red je usvojen.

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 23.07.2018;

Zapisnik sa sednice od 23.07.2018, je usvojen bez primedbi.

3. Usvajanje Izveštaja o radu Komisije, za  prolećnu sesiju 2018;
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Predsednica - je rekla da pred sobom imamo  Izveštaj o radu Komisije za prolećnu
sesiju, čini izveštaj sadrži statističke podatke koje prikazuju rad Komisije za prolećnu
sesiju, kao i prikazivanje svih aktivnosti komisije za ovu sesiju, i zatim je otvorila
diskusiju.

Ilir Deda - je rekao da rad ove Komisije nije u skladu sa  planom rada, takođe, je
pozvao članove Komisije da se pridržavaju  planu rada komisije. Deda je rekao da nije
u nadležnosti komisije samo izveštavanje ministara, ali postoje i  druge  obaveze koje
ova komisija nije ispunila u procesu  evropskih integracija.  On je rekao  da u vezi
dopune plana rada u narednim mesecima o preostalom periodu ove godine i
sprovođenju istog, kao i  otklanjanje preinačenja  komisije u tehničkoj komisiji.

Predsednica - je rekla da ovo pitanje treba diskutovati pod tačkom razno, budući da  je
na dnevni red Izveštaj o radu Komisije za prolećnu sesiju 2018. Međutim ona je rekla
da ovaj izveštaj sadrži deo rada ove komisije i ciljeve koje je realizovala shodno njenih
nadležnosti. Takođe je obavestila  zbog ne odgovornosti ministra  Spoljnih poslova,
nezavisno od zahteva ove komisije da isti izveštava u Komisiji. Deli – Kodra je rekla da
moramo održati posebnu sednicu  za izmenu i dopunu plana rada Komisije za preostali
period ove godine.

Armend Zemaj - je rekao da je veoma jasan delokrug rada ove komisije,  kao što je
potvrđeno da je jedna od četiri glavnih komisija na osnovu Poslovnika o radu Skupštine
i u buduće treba otkloniti  moguće intervencije, bilo od strane Predsednika Skupštine ili
drugih komisija. Zahtevao je da se usredsređenje bude kod deo lobiranje, pogotovo  po
pitanju lobiranja  za dobijanje viza u Šengen Zoni, putem konkretnog plana delovanja
kao komisije. Dok da ne gubimo vreme i energiju u vezi razmatranja zakonodavstva,
nezavisno od toga što ovo zakonodavstvo treba razmotriti  i u komisiji. Svi članovi ove
komisije mogu imati  jasne ideje, koje utiču  u komisiju da obavljamo naš mandat i da
se  podrži od strukture Skupštine. Zemaj je izvestio Komisiju  o inicijativi opozicionih
grupa, zadržavanje plenarne sednice za sutra dan, gde će se usvojiti tri međunarodna
sporazuma, a koji se odnosi sa investicijama  na osnovu  Programa IPA-a.

Milaim Zeka - je govorio na žalost o visokim  honorarima koji se uzimaju  za ovu
komisiju i da nije zainteresovan da čuje šta izjavljuju  ministri tokom  njihovih
saslušanja  u komisiji, jer to mora biti  poslednja zabrinutost. Delokrug ove komisije
mora biti pitanje  lobiranja, kao primer putem korišćenja političkih stranaka, koje su
redovne članice sa strankama u Evropi (kao što je slučaj LDK-a), Socijal demokratska
stranka i druge stranke da lobiraju kod osobe koje imaju uticaj  po pitanju liberalizaciju
viza o Kosovu. Poslednji slučaj u Skupštini Kosova, gde je učestvovala  apostolova i
govori pojedinih poslanika, pored toga što je  bio ne informisan, takođe ni zastupljenost
u ovom susretu nije bio na potrebnom nivou,  posebno za postizanje  cilja i upućivanje
poruke Evropljanima za ukidanje viza za građane Kosova.
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Učestvovanje poslanika u delegaciji  u posetu u Parizu za lobiranje smatra da  su bili ne
nadležni, pojedini koji su otišli jedino za  primanje dnevnica i kao  emisari političkih
stranaka. Sugeriram predsednici Komisije  da ne budu prevaziđenih  članovi ove
komisije, kada se govori o  pitanjima evropskih integracija i o procesu liberalizacije
viza.

Visar Ymeri - je rekao da imamo pred sobom veoma  kratko vreme  za lobiranje o
procesu  za liberalizaciju viza o Kosovu, kod susreta Ministarskog saveta koji će se
održati decembra ove godine, s toga moramo biti  mobilizirani  u vezi  ovog procesa
što i mi imamo odgovornosti  kao komisija. Moramo biti koordinirani u Skupštini i sa
grupama prijateljstva koje postoje za posebne zemlje i u tom smislu da vodimo
lobiranje za liberalizaciju viza. Moramo koristiti sve  metode i mehanizme po ovom
pitanju, budući da postoje  razni instrumenti  civilnog društva, raznih osoba, bilo  preko
političkih stranaka u Evropi, ili preko  informisanja od strane Ministarstva Evropskih
integracija ili Ministarstva spoljnih poslova, o stavu ovih država  po ovom  pitanju.

Fatmire Kollçaku - je istakla da više očekivala od ove Komisije, koja se ne angažuje u
dovoljnoj meri. Znači moramo  promeniti pristup,  a to se ne odnosi uopšte sa
političkim konsenzusom budući da sada postoji u ovoj komisiji. G. Kollqaku je
naglasila da nije bila informisana u vezi osnovane grupe od strane  Predsednika
Skupštine u vezi  lobiranja. Svakako  moramo  održati  susret  sa  Predsednikom
Skupštine u vezi uloge kojeg ima  Komisija za Evropske integracije.

Predsednica - je rekla da ovo pitanje moramo  raspravljati pod tačkom razno, međutim
ona se iscrpljuje  u ovoj  tačci dnevnog reda.

Ismail Kurteshi - je rekao da smo počeli sa pitanjem  koju bi trebalo raspravljati u
poslednjoj tačci pod razno, dok se složio da je potrebno  obratiti sa zahtevom
Predsedniku i Predsedništvu Skupštine kako bi zajedno raspravljali pitanje lobiranja za
liberalizaciju viza, koju smatra  da je aktuelno  vrlo značajno pitanje o Kosovu.

Ilir Deda - je zahtevao da se  održi susret sa  Predsednikom i Predsedništvom
Skupštine kako bi  tražili da se ne blokira radove Komisije, znači Komisija za Evropske
integracije da obavlja svoje nadležnosti  i nakon zajedničkog susreta  Komisija da
izradi plan rada. Ovaj susret, rekao je Deda,  moramo  organizovati tokom iduće
nedelje radi  dobijanja informacija po ovom pitanju, imajući u vidu  podršku o radu
agende ove Komisije.

Milaim Zeka – je rekao da Ministarstvo spoljnih poslova trebalo bi  dostaviti u
Skupštinu listu osoba koji su angažovani  po svetu  i koji mogu pomagati Kosovu u tom
procesu. Imamo mnogobrojne uticajne osobe koje imaju značajne položaje, u svetu kao
na primer Adnan Dibrani kao poslanik u trećem mandatu u Švedskoj, ili jedna devojka
koja je asistentkinja Karl Bilda, međutim nikada sa ovim osobama nismo stupili u
kontakt kako bi izrazili spremnost naših institucija po pitanju lobiranja. Do sada nije
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primetio da postoji spremnost naših institucija  za lobiranje, čak šta više Zeka je
naglasio  i susrete poslanika Skupštine Kosova koji imaju uticaj kod raznih svetskih
rukovodioca. I on je izrazio mišljenje  da treba  sastati sa Predsednikom Skupštine u
susretu sa zatvorenim vratima za javnost. U prošlosti puno je raspravljano o
mogućnosti organizovanja posete u Rumuniji i lično  je rekao da se sastao sa
rumunskim ambasadorom u Tirani, a koji bi mogao organizovati susret sa državom
Rumunije. Znači  dobro bi bilo posetiti zemlje koje još nisu priznavale nezavisnost
Kosova i da je  u interesu posetiti države kao što je Slovačka, Španija, Grčka i dr.

Armend Zemaj - u vezi ovog pitanja rekao je da problem stoji  kod parlamentarne
diplomatije i nedostatka koordiniranje ovih  poslova. U tom pogledu  treba koristiti sve
mogućnosti formalnih kontakata, davanju informacija i razmenjivanje istih  a ne da se
vodi lažno lobiranje, ali treba dobiti adekvatan odgovor, a pogotovo putem
neposrednih kontakata sa  Evro – poslanicima. Ne vodi se nikakva borba protiv
Komisije ili Predsedništva , Ministarstva spoljnih poslova, ili Ministarstvu integracija,
ali više se odnosi  u vezi s tim što smo primetili da naše institucije  nisu koordinirane
po pitanju lobiranja.

Fatmire Kollçaku - je istakla da mi moramo dobiti našu ulogu  koja nam pripada kao
poslanike, da podnosimo zahteve Predsedniku Skupštine i ukoliko ne budu realizovani
ovi zahtevi, tada mi moramo  biti iskreni prema našim građanima. Inače, ne sviđa mi se
rasprava preinačenja molbe jer sam naziv ove Komisije pokazuje  njenu funkciju.

Predsednica - je rekla da je istina da su pokrenuta mnoga pitanja i želim dati pojedine
odgovore. Jedan od članova  Parlamentarne komisije  za stabilizaciju i pridruživanju je
Visar Ymeri koji je učestvovao  u petom susretu ove komisije, znači ova komisija
nema neposredne veze  sa Komisijom za Evropske integracije. Tačke raspravljanja ove
komisije (KPSA) su utvrđene od delegacije Evropskog parlamenta sa delegacijom
Skupštine Kosova, i jedna od tačaka bila je  da ratni zločini, koje je tretirana kao
posebna tema raspravljana. Dok političke grupe u Skupštini Kosova odredile
predstavnike svih političkih stranaka. Bilo bi dobro  da plan rada  bude dostavljen svim
članovima Komisije. Deliu – Kodra se izrazila i u vezi pitanja lobiranja, naglasivši da
to nije prvi put što postoji ne koordiniran rad naših institucija u vezi lobiranja.
Predsedništvo Skupštine je odredilo delegaciju sa predstavnicima  parlamentarnih
grupa, na osnovu  hijerarhije za grupu lobiranja. Bilo bi dobro da tu bude uključena
Komisija za Evropske integracije i  rekla je da će  zahtevati  susret sa Predsednikom
Skupštine, kako  bi raspravljali u vezi ovog pitanja.

Takođe  ona je spomenula i zabrinutost zbog ne usvajanja tri međunarodne sporazuma
u Skupštini  i dodala je da i u jučerašnjem susretu sa  delegacijom Evropskog
parlamenta izražena je zabrinutost zbog  ne usvajanja ovih tri međunarodnih
sporazuma, gde je uključen i amandman  u jučerašnjoj rezoluciji, kao što su: Finansijski
sporazum IPA fondovi EU-a, sporazum Evropa za građane i sporazum edukacije
Erasmus. Dobro je što je Skupština danas donela odluku da sutra u 14:00 časova
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sastanemo i da se usvajaju ovi sporazumi, zatim  političke agende su agende koje su
van procesa za integraciju.

Što se tiče pitanje lobiranja,  u jučerašnjem susretu sa evro poslanicima, rečeno je da će
Francuska biti  jedna  od zemalja koja može biti  protiv u procesu za liberalizaciju viza,
mora imati aktivnu ulogu, gde su spomenute partije EPP, desničarske partije su
iznenađene glasanjem ovih političkih stranaka u Evropskom parlamentu.

Složili su se da u narednoj nedelji bude organizovan susret sa Predsednikom Skupštine,
g. Kadri Veseli  i nekog drugog dana da se vodi rasprava jedino o Planu rada Komisije
za Evropske integracije.

Takođe, obavešteno je Komisija da izveštavanje  Ministra koja je zadatak ove
Komisije, i naglasila je da su pozvani resorni ministri i ministar Spoljnih poslova već tri
puta, ali isti  nije odazvao našem pozivu za izveštavanje u Komisiji.

Ilir Deda – je rekao da mi moramo raditi paralelno u tri značajne oblasti: jedna grupa
treba otiči kod Ministarke Evropskih integracija,  i dve druge grupe  treba otiči u
raznim zemljama gde postoje potrebe otiči, znači treba izdvajati  poslove za dva
naredna meseca.  Zbog toga  neophodno je da imamo  plan rada  Ministarstva
Evropskih integracija, kako bi se spremili sa ciljem  koordiniranja ovih poslova.

Predsednica - je istakla da zbog  veličine komisije i ograničenja budžeta treba izvršiti
izdvajanje poslanika za  pokrivanje  troškova.

Armend Zemaj - je predložio da se održi susret predsednice ili predsedništva
Komisije sa ambasadorima tri zemalja, i to: Nemačke, Francuske i Holandijesa ciljem
približavanja  agende za lobiranje.

Milaim Zeka – pitao je u vezi posete u Pragu , kakav je bio razlog ne realizovanja
iste?

Predsednica - je rekla da za ovu posetu nismo imali blagovremeno informisanje kao i
potrebnu organizaciju.

Nakon završetka diskusija, predsednica je dala na glasanje Izveštaj o radu Komisije za
prolećnu sesiju za 2018. godinu, koji je jednoglasno usvojeno od svih prisutnih članova
u Komisiji.

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-043 o slobodi udruživanja o nevladinim
organizacijama, sa amandmanima Funkcionalne Komisije u pogledu  usklađenosti
sa zakonodavstvom EU-a;
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Predsednica – je dala pravno mišljenje u vezi Nacrta zakona  uz predložene
amandmane Funkcionalne komisije. Ovaj nacrt zakona  ne uređuje se sa pravnim
aktima Acquis EU-a, s toga ova oblast  ostane u nadležnosti unutrašnjeg regulisanja
država članice.

Konstatujemo da odredbe ovog Nacrta zakona uz amandmane Funkcionalne Komisije
ne povređuju opšta načela  zakonodavstva EU-a, s toga može se preporučiti na
usvajanje u redovnoj proceduri u Skupštini.

Predsednica - je otvorila debatu i nakon glasanja donela sledeću:

Visar Ymeri – je rekao da budući da je prvi put u ovoj komisiji, pitao je ukoliko za
razmatranje Nacrta zakona da li poslanicima se dostavljaju predloženi amandmani u
jednom dokumentu, jer na ovakav način teško je razmatrati, bez kompletnog materijala.
Poznato je da je u nadležnosti ove komisije usklađenost sa zakonodavstvom EU-a, ali
bilo bi dobro koristiti još jednu drugu mogućnost za regulisanju ovog pitanja.

Ilir Deda – je rekao da ovaj Nacrta zakona nije u duhu  acquis komunautaire sa
amandmanima Funkcionalne komisije  budući da su restriktivni u pojedinim
pogledima, postoji jedan vid povećanja kriterijuma i ovaj nacrt zakona o slobodi
pridruživanja ima za cilj olakšanje pristupanja u raznim civilnim  organizacijama.
Putem ovih amandmana uvedene su  restrikcije,  a što je u potpunoj suprotnosti sa
acquis communautaire, s toga, bilo bi dobro da se odlaže razmatranje ovog nacrta
zakona, do podnošenja nekih  restriktivnih  amandmana.

Predsednica - je rekla da ukoliko ovaj nacrt zakona ne bude razmotren  u komisiji  i
da se procesira u plenarnoj sednici bez preporuke Komisije za evropske integracije,
shodno uloge koje ima, što je  razmatranje  i usklađivanje i približavanje sa
zakonodavstvom EU-a,  naglasila raniju praksu nacrte zakona, koje mogu imati
protivljenja,  i za predložene amandmane.

Visar Ymeri – pitao je zašto se ne uzima  tabelaran oblik  nacrta zakona sa
amandmanima koji se dostavljaju u plenarnoj sednici zbog  lakšeg korišćenja.

Armend Zemaj - je rekao da je uloga ove komisije procena  usklađenosti Nacrta
zakona i amandmana sa acquisom i da se vidi  ukoliko je u sukobu ili ne sa
zakonodavstvom Eu-a. Pored toga postoji i kancelarija, koja će pogledati ovog nacrta
zakona i amandmane, direkcija za standardizaciju i usklađivanje.

Predsednica - nakon diskusija dala na glasanje Nacrt zakona sa amandmanima i na
osnovu rezultata glasanja od prisutnih članova, tri glasova su za, tri uzdržana i jedan
protiv.
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Budući da nije bilo saglasnosti za prihvatanje ovog nacrta zakona,  on je odložen za
narednu sednicu Komisije.

4. Razno;

U vezi ovog tačke dnevnog reda nije bilo diskusija

Sednica je završena u 12:00 časova.

Pripremila: Predsednica Komisije,

Jedinica za podršku Komisije Blerta Deliu Kodra

--------------------------


